

Referat

Divisionsrådsmøde d. 04/04 2024 18.30-21.00 hos Alugod Spejdergruppe

Sted: Alugod Spejdergruppe

Dirigent: Timon

Referent: Annica og Sara

Dagsorden for mødet er, jf. korpsets vedtægter §62,:

- a. Leg
- b. Valg af dirigent og referent
 - i. Timon (Thomas Brene Jepsen) vælges som dirigent. Annica Ortvald og Sara Nørgaard Reimers vælges som referanter.
- c. Beretning fra bestyrelsen inkl. status på udviklingsplan 2020-2024 (v. Jonas)
 - i. Se vedhæftede dokument på hjemmesiden
 - ii. LINK: [Divisionsrådsmøde hos Alugod](#)
- d. Fremlæggelse af årsregnskab for det foregående år til godkendelse
 - i. Se vedhæftede dokument på hjemmesiden
 - ii. LINK: [Divisionsrådsmøde hos Alugod](#)
 1. Der har været slåfejl: hvor der står 2022 skal der stå 2023.
 2. Divisionsturnering ligger lavere end budgetteret
 - a. Færre deltagere end forventet
 - b. Klage til Egemosen pga. problemer med toiletterne gav 75% af udlejningsprisen retur.
 3. Stigning i prisen på grendage pga. flere deltagere. Fordobling af antallet af deltagere sammenlignet med sidste år.
 4. PLAT starter først i 2024 (selvom det var på 2023 budgettet)
 5. Tropspuljen er ikke søgt, men vi ønsker fortsat at motivere tropsspejdere til at søge puljen.
 6. Klanen har brugt færre penge end budgettet.
 7. Lederfora → Ikke kommet oplægtsholdere ude fra som ellers har været tanken. Det ene lederfora, der skulle være med en oplægsholder udefra, måtte aflyses grundet få tilmeldte.
- e. Behandling af indkomne forslag
 - i. Der er ingen indkomne forslag.
- f. Fremlæggelse af udviklingsplan til vedtagelse.
 - i. Se vedhæftede dokument på hjemmesiden
 - ii. LINK: [Divisionsrådsmøde hos Alugod](#)
 1. Tidligere udviklingsplan: Punkterne under "Ledelse" og "Forenkling" er gået rigtig godt, dog er "ambitioner" ikke gået nær så godt, da vi eksempelvis ikke har fået købt hængekøjer og lavet sheltermærke til ledere.
 2. Holdånd: fokus på voksenfællesskaber

DET DANSKE SPEJDERKORPS

3. Ambitioner: ledelse af erfarne og uerfarne ledere og divisionsmedlemmer.
Ønsker $\frac{2}{3}$ af grupperne repræsenteret i divisionsledelsen og til vores arrangementer
4. Forenkling: fokus på forenkling af hjemmeside, grejbank mv.
- g. Vedtagelse af kontingent for det kommende år
 - i. Divisionsledelsen foreslår et uændret kontingent, men med en ændring fra 3 betalingsrater til 2 betalingsrater. Således at det bliver 2 x 27,75 kr/år.
 - ii. Godkendes.
 1. Der ønskes, at der kræves kontingent efter grupperådsmøder og før d. 31/12.
- h. Fremlæggelse af budget for det indeværende og kommende år til godkendelse
 - i. Se vedhæftede dokument på hjemmesiden
 - ii. LINK: [Divisionsrådsmøde hos Alugod](#)
 1. Ekstra noter: ønske om at mange spejdere tilslutter sig ture og arrangementer.
 2. Fortsat ønske om at motivere til brug af tropspuljen
 3. Ønske om at hæve budgettet 2883 kr. til vedligehold af shelterne, fordi de frivillige har bygget en pizzaovn. → forslaget godkendes
 4. Budgettet godkendes.
- i. Fastsættelse af antal pladser i enhedens bestyrelse
 - i. Divisionsledelsen foreslår et loft på 12 medlemmer → godkendes
- j. Valg til bestyrelsen, jf. § 66-§ 68

DC	Emilie Hyllested Andersen	ikke på valg
DC	Mikkel Aaslet	ikke på valg
Kasserer	Julie Krebs Nansen	ikke på valg
DLM	Mads Bang	ikke på valg
DLM	Thomas Brene Jepsen	ikke på valg
DLM	Camilla Gislinge	ikke på valg
DLM	Annica Ortvald	på valg, genopstiller → Valgt
Søkyndig	Jonas Lüttichau	på valg, genopstiller → Valgt
DLM	Sara Reimers	på valg, genopstiller ikke
DLM	Jonas Kirk	på valg, genopstiller ikke

Kandidater på tidspunkt for udsendelse af dagsorden:

DLM	Oline Skovdal	Opstiller → Valgt
-----	---------------	-------------------

- k. Valg af revisor og eventuelt revisorsuppleant, jf. § 69
 - i. Lis Dragsted stiller op som revisor → Godkendt
 - ii. Lise Ravn Nielsen stiller op som revisorsuppleant → Godkendt
- l. Beretninger fra Friluftsrådet samt de tilknyttede øvrige enheder, jf. § 24
 - i. Friluftsrådet

DET DANSKE SPEJDERKORPS

1. Se vedhæftede dokument på hjemmesiden
2. LINK: [Divisionsrådsmøde hos Alugod](#)
- ii. Vatelunden
 1. Se vedhæftede dokument på hjemmesiden
 2. LINK: [Divisionsrådsmøde hos Alugod](#)
- iii. Kort beretning vedr. shelterne ved Fuglehavehus: Generelt stor efterspørgsel. Husk at spejderne har førsteret ift bookinger hvis booket minimum en måned før.
 1. I vintermånederne har der desværre været fast beboelse. De frivillige har gjort en ihærdig indsats for at løse problemerne derude. Politiet, kommunen og Naturstyrelsen har været involveret for at løse situationen. Der er kommet kontrol over situationen og der forefindes ikke længere fast beboelse derude. Der er blevet skiltet mere tydeligt derude med reglerne.
- m. Eventuelt
 - i. Nyt fra korpsledelsen
 1. Der bliver præsenteret en ny udviklingsplan i 2025
 2. Tendens til at der er færre spejdere. I løbet af foråret kommer der en vækststrategi som handler om at fastholde de spejdere der er i forvejen samt at lave grupperne og divisionerne større. Der er sat fokus på flere spejderledere igennem fx giv en hånd kampagnen.
 3. Der er mulighed for at kunne afholde lokale kurser for divisionen ved at kontakte korpskontoret.
 4. DDS arbejder sig på at gøre sig mere relevant også ude i verden med fx bæredygtighed.
 - a. Der er fx lavet en kogebog: Ild, Mad, & Fællesskab.
 - i. Alle grupper kan hente et eksemplar hos spejdersport.
 5. Spejdernes lejr 2026: Lejrchefer er valgt og det bliver i Hedeland igen.
 6. Udvalgte tilbud:
 - a. PUF for juniorer
 - b. Familiespejderdag 18. august
 - c. Nat i Naturen: 7-8. september
 - d. Lederkursus fx. uddannelsesmarked
 - e. P Lan for Tropsspejdere
 - ii. Foropgave til divisionsturnering
 1. Der er blevet udsendt konvolutter med foropgaver ud til grupperne for grene fra mikro til trop.
 - a. Hvis man mangler en foropgave til divi, så tag kontakt til os.